
Betreft:  Lozen Waste water (Bal verzegeling)

Een paar opmerkingen:

Onze boot is voorzien van een vuilwatertank van ca. 250 liter. Wij gebruiken die altijd, als het 
maar even kan proberen we die bij de bekende blauwe "waste" stations te legen. 

Als pensionado's maken wij met de boot lange tochten door Nederland, we zijn al bij veel 
van die stations geweest. Wat me opvalt is dat er te weinig van die stations zijn  en dat ze in 
heel veel gevallen niet goed, of helemaal niet werken. De verantwoordelijken in de diverse 
jachthavens en op andere plaatsen reageren meestal zeer lauw op mijn commentaar, "het 
zijn rot apparaten, altijd storing”, ach pomp het toch gewoon overboord, iedereen doet dat.

Als voorbeeld, juni 2019, stad Leeuwarden, aangemeerd bij een wastestation, wat ik ook 
probeer krijg geen druppel uit de vuilwatertank. Later de toezichthouder die liggeld komt 
innen aangesproken, antwoord "nee, die is defect" Op de vraag waar dan het dichtstbijzijnde 
punt is kreeg ik een ander punt in de stad aangewezen, maar daar hoefde ik niet heen te 
varen, want die was ook kapot. 

Een grove schatting, ik denk dat er toen wel 4 á 500 aan de diverse walkanten in stad 
Leeuwarden lagen allemaal boten die dus in de stadsgrachten lozen.

Later in Grou het bij het nieuwe jachthaven gedeelte Grou Meet & Eat, prachtig mooie 
steigers met ingebouwde vuilwater afzuiging, helaas werkt niet, Volgens havenmeester heeft 
het systeem vanaf dag 1 nog niet gewerkt. Elders in Grou konden we wel een werkend 
station vinden.

Behalve deze voorbeelden, kan ik nog vele tientallen andere noemen, in ieder geval zijn er 
veel te weinig. Soms is men in een haven zelfs verbaasd als ik er naar vraag, "Oh, nou u bent 
de eerste, daar vraagt nooit iemand naar"

Als goedwillende watersporter wordt het wel erg lastig gemaakt. Als de waste systemen niet 
worden verbeterd, er niet veel meer worden geplaatst, en er geen toezicht op wordt 
gehouden, dan zal ik noodgedwongen de verzegeling van mijn kraan al snel moeten 
verbreken.

Overigens heb ik wel mijn twijfels over de ernst van de vervuiling, er zitten normaal 
gesproken geen chemicaliën in. Natuurlijk nooit in een jachthaven of heel klein water lozen, 
maar op groter water is de biologische afbraak volgens mij ruim voldoende.

Ik woon aan het water, als ik zie wat de watervogels (aalscholvers eenden en ganzen) daar 
dagelijks op de steiger achterlaten is dat kleine beetje van ons te verwaarlozen.

Met vriendelijke groet,

J. Groen


